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OČAKÁVANÁ JAR

Je tu opäť jar, tak ako býva každý rok,
vždy tak krásna a biela, ako mladá nevesta,
pomaly si osvojuje svoj ešte roka neistý krok,
nesklame nás, neodíde, zostane nám, doista.

Plná krásy farieb beloby, azúru a malachitu,
predbieha sa  s vetrom a mráčikami o závod,
napĺňa každé srdce veľkou horou krásy a citu,

nestará sa, či prichádza každému akurát vhod.

Je tu, plná vencov a belostných baldachýnov,
s rakytovou kyticou veľkonočných bahniatok,

so vzkriesením Pána a nám odpustenou vinou,
aj kŕdle vtákov už obsadili každý vhodný príbytok.

Profesor Jozef Halgoš

K NOVEJ JARI VEĽA SILY, BY STE ZDRAVÍ DLHO ŽILI. NA VEĽKÚ NOC VEĽA VODY, SPOKOJNOSTI A POHODY.

Príjemné prežitie veľkonočných sviatkov, Vám milí spoluobčania, želajú starosta obce a poslanci obecného zastupiteľstva.

Milí spoluobčania,
vždy keď sa dostanem k písaniu ďalšieho príspevku do 

Soblahovských novín, uvedomím si, ako čas rýchlo plynie... 
Začiatok roka je vždy špecifický – viac sa zamýšľame nad 
tým, čo sa uskutočnilo v predchádzajúcom roku a dávame 
si predsavzatia, čo by sme chceli dosiahnuť v nasledujúcom 
období. Tak je to i v osobnom živote a rovnako aj v prípade 
obce a jej aktivít. Samozrejme, zámerov je veľa, ale jednotlivé 
vstupy do financovania obcí sú nestabilné, peňazí nikdy nie 
je tak veľa, aby sa nedali minúť, a to vôbec nechcem písať 
o tom, čoho sú plné médiá – ako sú obce v posledných 
rokoch podfinancované. Je to fakt, ale mňa trápi ešte viac iná 
skutočnosť. Byrokracia, nevedomosť riešenej problematiky 
a veľakrát nedotiahnutie možno aj prvotne dobrej myšlienky 
našich nadriadených orgánov naozaj prekvitá.

Čo sa nám aj reálne podarí, nie vždy závisí len od nás, 
ale veľký vplyv na realitu má aj politika, spoločenské dianie 
v Slovenskej republike, v Bruseli, na Ukrajine a aj vo svete, či 
už ide o USA, Izrael alebo situáciu kdekoľvek inde vo svete. 
Aj keď sa nám to môže zdať absurdné, všetky tieto udalosti 
(niektoré viac, iné menej) majú čiastočný vplyv aj na dianie 
v celej SR, a teda aj v Soblahove. Dovoľte mi, aby som vám 
predstavil, čo sa reálne v Soblahove v súčasnosti zrealizovalo, 
na čom sme pracovali a, naopak, čo sa pravdepodobne udeje.                                                                                                                             

DIANIE V OBCI
Mnohí z vás už určite zachytili informáciu, že naše 

Poľnohospodárske družstvo Soblahov má zámer zmeniť 
štruktúru spoločnosti a s veľkou pravdepodobnosťou sa PD 
Soblahov zmení z podielnického systému riadenia na akciovú 
spoločnosť. Určite viete, že naším dlhodobým zámerom 

bolo odkúpiť sálu PD a teším sa, že práve teraz nastala 
správna chvíľa. V minulosti sme o tejto alternatíve rokovali 
už aj s predchádzajúcimi predsedami družstva  Ing. Hrankom 
a Ing. Podmanickým, ale čas dozrel až teraz. V tejto dobe 
doťahujeme posledné detaily v zmluve a predpokladám, 
že v apríli 2025 bude sála obecná!!! Kúpna cena podľa 
znaleckého posudku je 201 000 EUR s tým, že pozemky 
doposiaľ nie sú vysporiadané. Takže nás čaká ešte mnoho 
administratívnej roboty a, samozrejme, sú potrebné aj ďalšie 
investície na vysporiadanie pozemkov a rekonštrukciu 
budovy. Môžem však povedať, že všetci, aj poslanci obecného 
zastupiteľstva, s touto investíciou súhlasia a tešíme sa, že 
i naša obec bude mať konečne svoj kultúrny dom.

Hneď ako nám to počasie umožnilo, začali sme s realizáciou 
chodníka od obecného úradu k soche sv. Jána Nepomuckého. 
Kto chodil po tejto ceste, iste uzná, že už bol najvyšší čas 
niečo urobiť. Aj tento úsek nás veľmi potrápil. V prvom kole 
bolo treba vysporiadať pozemky, čo vzhľadom na korektnosť 
dotknutých spoluobčanov nebol až taký problém. Avšak je tu 
jeden problém – cesta bude opticky užšia a chodník sa zasa 
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zdá široký. To sme vzhľadom na platné predpisy a dotačné 
peniaze z Ministerstva pôdohospodárstva (PPA) museli 
realizovať v šírke 1,7 metra spolu aj s obrubníkmi a cesta by 
nemala mať v žiadnom mieste menej ako 5 metrov. Nakoniec 
najväčšie problémy robili štandardne monopoly ako ZSE a SPP. 
Projektovú dokumentáciu museli projektanti viackrát na 
základe ich požiadaviek prerábať, ale dúfam, že nakoniec to 
bude pekná a hlavne bezpečná ulica. Na to, aby ulica bola 
pekná a bezpečná, prispeli aj samotní občania, resp. aj obchod 
Koruna. Chcel by som sa touto cestou poďakovať všetkým 
(úplne všetkým, lebo to bola podmienka obce a neurobili sme 
žiadnu výnimku), ktorí si na vlastné náklady urobili napojenie 
od ich hraníc pozemkov na nový chodník. Kompletná cena za 
chodník a naviac doobjednané obrubníky na opačnej strane 
od chodníka obec bude stáť spolu cca 102 000 EUR.

Ďalším benefitom by malo byť, že Správa ciest by mala na 
základe prísľubu predsedu TSK Jaroslava Bašku vymeniť na 
tomto úseku kompletne nový asfaltový koberec. Celý tento 
komplex úprav by mal byť ukončený v apríli 2025.

 

Bežný život v obci taktiež prináša zmeny. Asi najväčšou 
bude prijatie nového stavebného zákona, ktorý podľa médií 
bude pre stavebníkov prinášať samé výhody.

Už menej sa hovorí o tom, že veľké množstvo stavebných 
úradov v obciach bude zrušených, a to len na základe 
skutočnosti, že v zákone je stanovené, že každý stavebný úrad 
musí mať minimálne dvoch pracovníkov a podľa nadriadeného 
úradu to musia byť zamestnanci na plný pracovný úväzok. 
To znamená, že keď máme teraz jedného pracovníka na 0,5 
úväzku, tak na zjednodušené konanie by sme museli prijať a 
zaplatiť cca 1,5 úväzku!!! To znamená, že by sa nám zvýšili 
náklady minimálne o 35 000 EUR ročne.

Ak to poslanci NR SR k účinnosti zákona k 1.4.2025 
nezmenia (čo sa asi vzhľadom na ich vážnejšie problémy 
neudeje) alebo to Ministerstvo dopravy neupraví novým 
usmernením, tak stavebný úrad v Soblahove skončí. O novom 
stavebnom úrade rozhodne novozriadený Krajský stavebný 
úrad v Trenčíne a môže sa stať, že budú fungovať len mestá, 
a teda naši stavebníci budú musieť cestovať do Trenčína, 
resp. Trenčianskych Teplíc.

V oblasti služieb obyvateľstva je po rokoch u nás otvorená 
cukráreň a kaviareň, kde sa okrem iného predáva jadranská 
zmrzlina. Podľa mňa to bude spestrenie hlavne pre deti. 
Umiestnenie je priamo na križovatke pod školou, a tak rodičia, 
pripravte sa na požiadavky vašich detičiek. 😊 Verím, že sa 
nová prevádzka v obci ujme a že bude mať svojich priaznivcov.

Už horšia je informácia, že majiteľ lekárne avizuje dlhodobý 
pokles nákupov liekov v lekárni. Len za môjho pôsobenia je 
to už tretí predajca a každý sa stretol s rovnakým problémom. 

Prevažná časť obyvateľov radšej kupuje lieky v Trenčíne alebo 
priamo cez  internet. Obec sa ešte pri vyjednávaní pokúsi 
urobiť všetko pre to, aby lekáreň v Soblahove zostala, ale 
chcem aj vás požiadať, kto môže a je to pre neho prijateľné, 
nech kupuje lieky radšej doma. Podporíme tých, pre ktorých 
je to dôležité (najmä dôchodcov), aby lekáreň v Soblahove 
fungovala ďalej.

PROJEKTY
V prvom štvrťroku sme podali opäť projekt na realizáciu 

kanalizácie v obci Soblahov. Projekt je v hodnote 3 milióny 
EUR a dúfame, že tentokrát to konečne vyjde. Súčasná vláda 
deklaruje, že je to aj jej priorita. Myslím si, že takýto postoj 
k ochrane životného prostredia je správny. Držím im palce, aby 
to neboli len deklarácie, ale aj skutočnosť. Veď aj pred rokom 
sme podali žiadosť o dotáciu a do dnešného dňa nám príslušné 
ministerstvo nedalo písomnú informáciu o zamietnutí žiadosti, 
resp. o chybách v podaní! Dúfame, že tento rok to bude inak 
a konečne po rokoch budeme môcť pokračovať.

Ďalší projekt, ktorý sme podali, je žiadosť o financovanie 
techniky. V našom prípade   potrebujeme traktor s ramenovou 
vyžínacou hlavou a štiepkovačom. Pracovníkov, ktorí pracujú 
manuálne s vyžínačkou, ubúda, a tak je potrebné to riešiť 
novou technikou. Celý projekt je v hodnote 108 182 EUR, 
maximálna možná dotácia je 70 000 EUR.

OBLASŤ KULTÚRY V OBCI
Tak ako každý koniec roka, v decembri a začiatkom roka 

máme množstvo kultúrnych akcií.
Štefanská jazda, Predsilvestrovský výstup na Ostrý 

vrch, divadelné predstavenie Veselé paničky Windsorské, 
fašiangový sprievod z Pažití cez Kúriu do stredu obce, filmový 
festival Hory A my. Kultúrne akcie boli naozaj rôznorodé, 
takže verím, že si každý vybral. Ďakujem za zorganizovanie 
a podieľanie sa na každej zo spomenutých akcií.

ZÁVER
Prvý kalendárny štvrťrok máme za sebou a končí sa aj môj 

príspevok do prvého čísla novín v roku 2025. Dni utekajú, 
ročné obdobia sa striedajú, príroda ožíva, listy v kalendároch 
otáčame až príliš rýchlo. Každý si asi hovorí, že čas 
neuveriteľne rýchlo beží a nikto s tým nevie nič urobiť. Čo 
ale vieme, je snažiť sa prežiť každý deň naplno tak, aby 
sme v závere boli spokojní s tým, čo sme v ten deň spravili, 
ako sme sa správali a akú stopu sme zanechali – v živote, 
v rodine, v práci, medzi priateľmi či v našej obci.

Všetkým prajem, aby v nasledujúcom období mali čo najviac 
pekných, dobre prežitých dní v kruhu svojich najbližších. 
Prajem vám všetkým požehnané veľkonočné sviatky!

Marian Hudec, starosta
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Z ROKOVANIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA OBCE SOBLAHOV
Z rokovania Obecného zastupi-
teľstva obce Soblahov dňa 12.2.2025
Zobralo na vedomie čerpanie rozpoč-
tu obce Soblahov k 31.12.2024.
Zobralo na vedomie Správu hlavného 
kontrolóra obce o kontrolnej činnosti za 
rok 2024.
Schválilo žiadosť Jozefa Opatovské-
ho, štatutára OZ Harmoniková aka-
démia o zmenu podmienok prenájmu 
nebytových priestorov v Obecnom dome 
v Soblahove pre OZ Harmoniková aka-
démia, pričom čas prenájmu sa rozširuje 
o  každú stredu v čase od 14:15 hod. do 
18:15 hod. bez zmeny ostatných pod-
mienok uvedených v uznesení č. 40/4-
2019 z 18.9.2019. Počet vystúpení môže 
byť po vzájomnej dohode upravený.
Schválilo zmenu Zásad hospodárenia 
a nakladania s majetkom obce Soblahov 
schválených 11.12.2024, kde v čl. 15 sa 
dopĺňa ods. 4, ktorý znie: „V odôvod-
nených prípadoch môže zastupiteľstvo 
schváliť zriadenie vecného bremena aj 
bez odplaty súhlasom trojpätinovej väčšiny 
prítomných poslancov“.
Schválilo Zmluvu o zriadení vecných 
bremien uzatvorenú podľa § 151n a nasl. 
zák. č. 40/1964 Zb. Občianskeho zákon-

níka v znení neskorších predpisov me-
dzi: Západoslovenská distribučná, a.s., 
so sídlom: Čulenova 6, 816 47 Bratislava 
a obcou Soblahov na zriadenie vecného 
bremena práva uloženia inžinierskych 
sietí (Elektroenergetických zariadení) 
pre Dom seniorov Soblahov na parce-
lách registra “C“ č. 718/3, 765/3, 770/1, 
770/8, 772/1, 4479/1, 5073/1 vo vyzna-
čenom rozsahu (diel č.1-7) v prospech 
Západoslovenskej distribučnej, a.s., Bra-
tislava, pričom priebeh vecného breme-
na je vyznačený geometrickým plánom 
č. 48035637-005-25 z 10.2.2025 vyho-
toveným Ivanom Opatovským – Geodet.
Schválilo realizáciu osadenia cestných 
obrubníkov po pravej strane v dĺžke 214 m pri 
realizácii chodníka k soche sv. J. Nepo-
muckého v celkovej výške 18 920,51 € 
podľa rozpočtu z 10.2.2025.
Schválilo kúpu nehnuteľnosti sály PD 
Soblahov nachádzajúcej sa v k.ú. Sobla-
hov – časti stavby so súpisným číslom 
389 postavenej na pozemku parc. CKN 
č. 4373/25 vo výmere 450 m² rozde-
lenej podľa geometrického plánu č. 
56229046-005-25 z 10.2.2025 vyho-
toveného Geodronis, s.r.o., evidovanej 

na LV č. 406 za celkovú kúpnu cenu 
201 411,65 €.       
A) Schválilo podanie žiadosti o poskyt-
nutie podpory formou dotácie z En-
vironmentálneho fondu na rok 2025 
– Výzva č. B-1/2025 na projekt: Sobla-
hov – splašková kanalizácia v rozsahu 
cca 3 mil. €.
B) Schválilo finančnú spoluúčasť k pro-
jektu Soblahov – splašková kanalizácia 
z vlastných zdrojov vo výške 5 % z cel-
kových výdavkov projektu a nevyhnutné 
náklady súvisiace s prípravou a poda-
ním projektu.
A) Zrušilo Zriaďovaciu listinu Dobro-
voľného hasičského zboru obce Sobla-
hov schválenú dňa 28.1.2015 uznese-
ním  č. 11/1-2015.
B) Schválilo Zriaďovaciu listinu DHZ 
obce Soblahov.
Zobralo na vedomie oznámenie o úprave 
rozpočtu ZŠ s MŠ v 2/2025 zo 7.2.2025 
č. 48/2025, oznámenie o zmene roz-
počtu ZŠ s MŠ v období 2/2025 
– dobropis plynu zo 7.2.2025 a ozná-
menie o úprave rozpočtu ZŠ s MŠ v 
2/2025 z 10.2.2025 č. 54/2025.

Zuzana Hrnčárová

TRIEDIM, TRIEDIŠ, TRIEDIME
Úroveň  vytriedenia komunálneho odpadu za rok 2024

Obec Soblahov informuje občanov o úrovni vytriedenia 
komunálnych odpadov, ktorá za predchádzajúci kalendárny 
rok 2024 dosiahla úroveň 60,30 %. Vďaka tomu sme si aj 
tento rok udržali najnižšiu možnú sadzbu  za uloženie odpadu 
na skládke odpadov 11 €/t. Ďakujeme, že triedite! 

Zberný dvor Soblahovská – upozornenie na uzatvorenie  
prevádzky od 31.3.2025 až do odvolania
Zberný dvor na Soblahovskej ulici v Trenčíne oznamuje, 
že v období od 31.3. až do odvolania (odhadovaný čas cca 
3 mesiace) nebude možný dovoz odpadu (objemný odpad, 
stavebný odpad, plasty, papier, sklo) na zberný dvor z dôvodu 
uzatvorenia prevádzky. O znovuotvorení vás budeme 
informovať prostredníctvom miestneho rozhlasu a webovej 
stránky. Ďakujeme za pochopenie.

Otvorenie obecnej kompostárne
Malá obecná kompostáreň pre ukladanie biologicky 
rozložiteľného odpadu zo záhrad bude pre obyvateľov  
otvorená od stredy 2.4.2025. Prevádzková doba bude každú 
stredu 16:00 – 17:00 a sobotu 15:00 – 17:00. Pripomíname, 
že odpad z orezu drevín nepatrí do kompostárne, ale na 
určené miesto na hornom konci obce pri bani. 

Čipovanie smetných nádob v obci
Obec Soblahov v spolupráci so spoločnosťou Marius 

Pedersen, a.s. plánuje koncom apríla realizovať čipovanie 
smetných nádob v obci a tým zabezpečiť elektronickú evidenciu 
nádob na zmesový komunálny odpad. Pred samotnou aplikáciou 

elektronických čipov je potrebné zo strany obce zabezpečiť, aby 
mali všetky domácnosti plastové smetné nádoby. Preto žiadame 
domácnosti, ktoré používajú plechovú nádobu na zmesový 
komunálny odpad, aby kontaktovali obecný úrad ohľadom 
výmeny za plastovú nádobu. Radi by sme zdôraznili, že podľa 
platného VZN č. 3/2024 o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
na území obce Soblahov pre jednu domácnosť je určená 
jedna 120-litrová zberná nádoba. Ak počet členov domácnosti 
presiahne 6 osôb vzniká pre domácnosť nárok na druhú smetnú 
nádobu. Ak však klesne počet všetkých členov domácnosti 
v jednom rodinnom dome pod 6 osôb, občania sú povinní vrátiť 
smetnú nádobu! Preto žiadame domácnosti, ktoré majú viac 
smetných nádob neoprávnene, aby kontaktovali obecný úrad, 
oddelenie správy daní a poplatkov. Ďakujeme za spoluprácu.

Triedený zber textilného odpadu 
Od 1. januára 2025 majú obce povinnosť zabezpečiť zavedenie 

a vykonávanie triedeného zberu komunálnych odpadov pre 
textil. Táto povinnosť vyplýva z § 81 ods. 7c) zákona č. 79/2015 
Z. z. o odpadoch. Naša obec má pre tieto účely uzatvorenú 
zmluvu o zbere a zhodnotení textilného odpadu so spoločnosťou  
TextilEco, a.s.. V obci sa nachádzajú 3 kontajnery, do ktorých 
môžu občania odovzdať textilný odpad. Okrem toho máte  
možnosť odovzdať  textil vhodný na opätovné použitie na bazáre 
oblečenia, ktorý  sa organizuje 2x ročne v Pastoračnom centre 
na fare. Správajme sa ekologicky a nevhadzujme textilný odpad 
do zmesového komunálneho odpadu. 

Správca dane

Kalendár zberu – druhý štvrťrok 2025 • plasty, kovy, tetrapaky Kalendár zberu – papier a lepenka
apríl máj jún apríl máj

dátum 28.4. 26.5. 23.6. 2.4. 28.5.
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ŠTEFANSKÁ JAZDA 2024: TRADÍCIA POKRAČUJE

FAŠIANGOVÉ  DIVADELNÉ PREDSTAVENIE BOLO VESELÉ

Kone, tieto majestátne a ušľachtilé zvieratá, boli kedysi 
neodmysliteľnou súčasťou našich dvorov a družstiev. Dnes 
sa chovajú predovšetkým pre potešenie, športové účely alebo 
prácu v lese, sú nahradené autami a traktormi. Napriek tomu 
naše podujatie Štefanská jazda malo už 34. pokračovanie. 
Tento rok, vďaka p. Miroslavovi Maxonovi a jeho koňom, sme 
mohli opäť zažiť, o čom je táto tradícia.

Naša Štefanská jazda začala piesňami o koňoch v podaní 
mladých absolventov harmonikovej akadémie, nasledovalo 
tradičné privítanie a kŕmenie koní. Potom pokračovala smršť 
folklóru v podaní našich folklórnych skupín. Na javisku sa 
postupne predstavili deti z DFS Melenčárik a deti z Harmonikovej 
akadémie J. Opatovského. Príjemným oživením programu 

bolo vystúpenie betlehemcov z FSk Selčan, ktorí vo svojich 
vystúpeniach ukázali zvyky z nášho regiónu vo svojom 
seleckom podaní. Rovnako milým spestrením bolo vystúpenie 
soblahovských dievčat, ktoré v minulosti pôsobili v trenčianskych 
folklórnych súboroch a prišli po niekoľkých rokoch opäť potešiť 
všetkých rodákov i iných hostí. Samozrejme, nechýbala 
folklórna skupina Dolinečka, ktorá je stálicou podujatia už od 
založenia tejto tradície. A na záver, najpočetnejšia folklórna 
skupina Melenčár so svojím tradičným pásmom kolied.

Celkovo viac než 110 účinkujúcich, 35 kolied a 90 minút 
intenzívneho folklóru a tradícií. Ďakujeme všetkým 
účinkujúcim, organizátorom, vám divákom, ktorí ste prišli 
podporiť toto podujatie a veríme, že prídete aj tento rok.

Daniel Mrázik

Počas tohtoročných fašiangov sme zostali verní zábave 
aj v divadle. Do Soblahova zavítalo opäť Mestské divadlo 
Trenčín 2. februára 2025. Mohli sme si pozrieť klasiku z pera 
samotného Williama Shakespeara Veselé paničky Windsorské. 
Hodnotu brilantnej komédie, ktorá vznikla na podnet samotnej 
kráľovnej Alžbety I., opäť potvrdil záujem divákov, ktorí zaplnili 
sálu do posledného miesta! Ešte sme doplnili stoličky a zábava 
sa mohla začať. Salvy smiechu boli dôkazom dobrej nálady 
divákov a opäť potešili hercov. Tí sa opäť nešetrili a všetkých 
16 hercov predviedlo výkon, akoby hrali vo veľkom kamennom 

divadle. Divákov skvele pobavil príbeh, ktorý sa vysmieva 
zo špekulantov, žiarlivcov aj záletníkov. Herci si opäť dovolili 
veľkú mieru improvizácie v prospech zábavy divákov, ktorí ich 
odmenili opakovaným potleskom.

Divákov potešila návšteva známych tvárí z televíznej 
obrazovky: Matúša Kvietika či Romana Hargaša, ale tiež 
výkony „ich trenčianskych hercov“, ktorí sú jadrom súboru a 
diváci už vedia, že ich opäť uvidia a tešia sa na nich. V hlavnej 
úlohe tučného Falstaffa všetkých veľmi dobre zabavil Štefan 
Richtárech a v úlohách šikovných paničiek z Windsoru sa 
predstavili Diana Minarovičová, zároveň autorka hudby k pred-
staveniu a Zuzana Mišáková pôsobiaca aj ako riaditeľka 
divadla. V úlohe energickej zdravotnej sestričky pani Quickly 
diváci videli obľúbenú Danicu Jurčovú. Inscenácia bola 
skutočne veľmi vtipná a divákov pobavilo veľmi veľa situácií. 

Najbližšie pre vás v spolupráci s MDTN prinesieme divadelné 
predstavenie počas Noci divadiel v novembri. Veríme, že vás 
opäť potešíme i zabavíme a prinesieme umelecký zážitok. Už 
teraz sa všetci milovníci divadla tešíme. Ďakujeme srdečne 
všetkým účinkujúcim a ostatným, ktorí sa na predstaveniach 
podieľajú. Prinášajú nám do každodenného, niekedy smutného 
a náročného obdobia veľa humoru, smiechu a dobrej nálady, 
z ktorej čerpáme v nasledujúcich dňoch.

R.R.  
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FAŠÁNKY, TURICE, VEĽKÁ NOC IDE...
Tradične sú fašiangy obdobím radosti, tanca a hudby pred obdobím pôstu, a inak to  v Soblahove nebolo ani tento rok.
Fašiangový sprievod sa začal na Pažitiach, v hornej časti, ktorú si staršia generácia pamätá ako Priečiny. Už na prvom 

stanovisku pred domom rodiny Kelešiovej sme sa streli s veľkou pohostinnosťou a otvorenosťou domácich.
Sprievod spevom pokračoval cez celé Pažite na opačnú stranu, na ulicu Dolné záhrady, ktorú miestni obyvatelia hrdo nazývajú 

„Kúria“. Tento názov je odvodený od Addovskej kúrie. Práve rodina Addová vlastnila v tejto časti významné pozemky a majetky. 
Kúriaci boli najpočetnejšou komunitou, ktorá privítala fašiangový sprievod a pripravili bohaté pohostenie a tradičné konzumné 
i tekuté špeciality. Fašiangovníci v réžii FSk Melenčár ukázali na každom stanovisku tradičné pásmo s piesňami, tancami a slovnými 
replikami. Výborne im sekundovali mladí heligonkári, ktorí skvelo oživili cestu na ďalšie stanoviská. Sprievod prešiel z Kúrie 
na hlavnú cestu a ďalšia zastávka bola pri „železnom moste“ alebo ak chcete, pri „Čupalech studni“. Aj tu pripravili susedia 

pohostenie, ako sa patrí, niečo do žalúdka, niečo do hrdla. Na oplátku im fašiangovníci zaspievali i zatancovali. Ešte dlho po 
odchode sprievodu sa susedia rozprávali a boli radi, že sa takto stretli. To nás veľmi teší.

Ďalšia zastávka bola v Hulajech či Kirisárech dvore, kde nás už tradične hostí rodina Šedivá. Ďakujeme.
Potom už sprievod smeroval do stredu obce pred obecný úrad a tam už miestnych zabávali  Cukríkovci. Na poslednom stanovisku 

vystúpil Melenčár so svojím pásmom, pridali sa domáci heligonkári. Tradične potešili deti z Melenčárika a prekvapením dňa 
bolo tanečné zoskupenie z 80. rokov s názvom Trvalá ondulácia.

Ich členka Silvia vyhlásila najlepšie masky, ktoré boli hodnotne „fašiangovo“ odmenené... a potom nasledovala nekonečná 
zmes piesní našich soblahovských hudobníkov.  Tí, čo prišli a chceli sa zabaviť, sa určite zabavili...

Je smutné, že pripravené podujatia navštevuje oproti minulosti oveľa menej ľudí, ale ako sa hovorí: ponuka bola. Organizátorom, 
účinkujúcim, pohostinným susedom srdečne ďakujeme. Veríme, že na stavaní mája bude účasť väčšia, pretože tieto podujatia 
pripravujeme pre vás, milí Soblahovčania.

Daniel Mrázik
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ZAUJÍMAVOSTI ZO SOBLAHOVA

KALENDÁRIUM 2025
Pred 100 rokmi, v roku 1925, obec postavila nový školský 

objekt s dvoma učebňami uprostred dediny (je to budova 
súčasnej CMŠ) a ďalšiu učebňu zriadila v urbárskej budove 
vo dvore potravného družstva (súčasný obecný úrad).

Pred 90 rokmi, v roku 1935, 
bola postavená a 15. novembra 
požehnaná nová fara, do ktorej 
sa nasťahoval miestny pán 
farár Michal Úradník. Stavbu 
realizoval staviteľ Gajdoš a 
stála 93 000 Kč.

• 20. júna 1965 začala výstavba požiarnej zbrojnice.

• 2. júla 1965 začala 
výstavba obchodu 
potravín na dolnom 
konci obce, bola 
dokončená i otvorená 
na konci roka 1965.

• Bola rozšírená cesta 
na ulici Kúria, resp. 
Dolné záhrady.
Pred 50 rokmi, v roku 1975, bol položený nový asfaltový 

koberec na ulici Kolónie a na ulici Železničná.
• Začala výstavba cesty až do kameňolomu.
• Začala výstavba lyžiarskej slalomovej dráhy v priestore 

Chaty pod Ostrým vrchom s umelým povrchom.
• Futbalisti Družstevník postúpili prvýkrát vo svojej histórii do 

vyššej súťaže, konkrétne do III. triedy Sever, kedy počas 
celej sezóny prehrali iba 1 zápas.     

Pred 40 rokmi, v roku 1985, 31. augusta 1985, sa 
uskutočnilo prvé verejné vystúpenie skupiny Cukríkovci. 
Odvtedy sú títo skvelí hudobníci neoddeliteľnou súčasťou 
obecných podujatí, rodinných osláv, svadieb…

Pred 30 rokmi, 3. marca 1995, rozhodlo obecné 
zastupiteľstvo vydávať Soblahovské noviny. Prvé číslo bolo 
vydané v apríli a odvtedy bolo vydaných viac než 110 čísel. 
Šéfredaktorom novín je celých 30 rokov Jozef Halgoš. Prvé 
vydania boli v náklade 500 ks, aby sa do každej domácnosti 
dostal jeden výtlačok.

Daniel Mrázik

Pred 80 rokmi, v roku 1945, 8. apríla 1945 bola oslobodená 
obec vojakmi Červenej armády. V ranných hodinách nemecká 
vojenská skupina zaujala postavenie na našom cintoríne na 
Chríbe. Sovietske vojská postupovali od turistickej chaty. Asi 
hodinu bolo počuť rachot guľometov, strely preletovali ponad 
dedinu, ale žiadne škody na ľudských životoch ani majetkoch 
nenastali. Nemci ustupovali a o 11. hodine dopoludnia bola 
obec oslobodená. 

Pred 70 rokmi, v roku 1955, medzi Trenčínom a Soblaho-
vom začala prvýkrát 17. augusta 1955 premávať pravidelná 
autobusová doprava a prepravovať občanov 14-krát denne. 
Zastávka bola na dolnom konci a v strede obce.
• Bol zriadený úrad 

miestneho národného 
výboru v dome Jána 
Červeňana.

• 24. septembra 1955 
bolo založené roľnícke 
družstvo v Soblahove, 
malo 21 zakladajúcich 
členov. 
Pred 60 rokmi, v roku 1965, boli v obci umiestnené 2 čakárne 

autobusu.
• Bola realizovaná výsadba ovocných stromčekov okolo 

zmeliorovaného potoka na Járčeku.
• 8. apríla 1965 začala regulácia soblahovského potoka.
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 ZŠ S MŠ SOBLAHOV V TRENČIANSKOM KRAJI OPÄŤ MEDZI NAJLEPŠÍMI

 LYŽIARSKY KURZ ŽIAKOV 7. A 8. ROČNÍKA V SLOVENSKOM RAJI – NEZABUDNUTEĽNÝ ZÁŽITOK!

ZÁKLADNÁ ŠKOLA S MATERSKOU ŠKOLOU SOBLAHOV

Zápis detí do 1. ročníka ZŠ s MŠ, Soblahov 404 pre školský rok 2025/2026
sa uskutoční v dňoch 9.4. a 10.4.2025 od 12:00 h do 16:00 h v ZŠ Soblahov – 1. trieda

Prečo zapísať dieťa u nás?
Základná škola s materskou školou Soblahov je 

plnoorganizovaná škola. Poskytujeme základné vzdelanie 
všetkým deťom od 6 do 15 rokov. Pripravujeme žiakov na 
ďalšie štúdium na stredných školách.
Naša škola flexibilne reaguje na potreby modernej 
vedomostnej spoločnosti:
•   podporuje rozvoj tvorivosti, individuality a všestranný rozvoj 

osobnosti
•  má značku iMAP škola a značku AKTÍVNA ŠKOLA
•  dlhodobo dosahuje veľmi dobré výsledky v celoslovenskom 

testovaní žiakov Testovanie T9 – úspešnosť školy je vysoko 
nad celoslovenským priemerom

• dosahuje veľmi dobré úspechy vo vedomostných, 
umeleckých a športových súťažiach.

Rozvíjame kľúčové kompetencie žiakov, dôraz kladieme na:
•  čitateľskú a vizuálnu gramotnosť, rozvoj komunikačných 

schopností, kvalitné ovládanie materinského jazyka, 
osvojené základy používania cudzieho jazyka, digitálnu 
gramotnosť (dve odborné učebne IKT), finančnú gramotnosť, 
sociálnu a emocionálnu gramotnosť, environmentálnu 
gramotnosť, projektové dni – tvorba projektu a prezentačné 
zručnosti, podpora kritického myslenia a kreativity.

V našom šk. vzdelávacom programe máme zavedené:
•   vlastné vzdelávacie predmety
•  v školskom roku 2025/2026 škola vstupuje do kurikulárnej 

reformy

•  integrované tematické vyučovanie, blokové vyučovanie 
a projektové dni

• interaktívne a zážitkové učenie, vlastné vzdelávacie predmety.
Ponúkame bohatú krúžkovú a mimoškolskú činnosť:
•  pohybové hry, športové hry, florbal, badminton (telocvičňa, 

ihrisko)
• dramatický krúžok
•  čitateľská dielňa – žiacka školská knižnica
•   hasičský krúžok
•   hudobná škola – hra na hudobné nástroje, spev (ZUŠ)
•   vydávame školský žiacky časopis Školák
•   činnosť školského parlamentu
•   tvorivé dielne, keramická dielňa
•   základný plavecký výcvik, základný lyžiarsky výcvik
•   exkurzie, výlety.
Škola ponúka služby:
•  činnosť školského klubu ŠKD v ranných hodinách pred 

vyučovaním od 6:30 h, v poobedných hodinách po skončení 
vyučovania do 16:45 h

•  školského špeciálneho pedagóga, pedagogického asistenta, 
podporného tímu

•   učiteľov zo základných umeleckých škôl.
Vaše deti nemusia dochádzať, všetko ponúkame pod jednou 
strechou.

Všetky informácie nájdete na www.zssoblahov.edupage.org.

Podľa najnovších údajov z rebríčka Ineko za školský rok 
2023/2024 sa škola ZŠ s MŠ Soblahov v Trenčianskom 
kraji opäť ukázala ako silná vzdelávacia inštitúcia. Výsledky 
Testovania 9, ktoré hodnotia vedomosti žiakov v kľúčových 
predmetoch, ako sú slovenský jazyk a matematika, potvrdili 
vysokú úroveň prípravy žiakov v tomto regióne.

Medzi najlepšie hodnotené školy v Trenčianskom kraji 
patrili tie, ktoré dosiahli výborné výsledky nielen v testovaní, 
ale aj v celkovom hodnotení kvality vzdelávania. Tieto školy 
sa vyznačujú nielen kvalitným pedagogickým zázemím, ale aj 
aktívnym prístupom k rozvoju žiakov a podpore ich talentov.

Rebríček Ineko je cenným nástrojom pre rodičov a verejnosť, 
pretože poskytuje prehľad o úspešnosti škôl a ich žiakov. 

Výsledky Testovania 9 sú jedným z kľúčových ukazovateľov, 
ktoré pomáhajú hodnotiť kvalitu vzdelávania a pripravenosť 
žiakov na ďalšie štúdium.

 Vedenie školy
V oblasti celkového hodno-
tenia za šk. rok 2023/2024 
sa ZŠ s MŠ Soblahov v rebríč-
ku základných škôl v Tren-
čianskom kraji dostala na 
trináste miesto z hodnote-
ných 87 škôl.

V oblasti testovania T9 za 
šk. rok 2023/2024 sa ZŠ 
s MŠ Soblahov v rebríčku 
základných škôl v Trenčian-
skom kraji dostala na šieste 
miesto z hodnotených škôl.

Prvý februárový týždeň od 2.2. do 7.2.2025 sa žiaci 7. a 8. 
ročníka našej školy zúčastnili lyžiarskeho kurzu v malebnom 
prostredí Slovenského raja. Lyžiarske stredisko Vernár ponúklo 
ideálne podmienky na výučbu lyžovania aj zdokonaľovanie 
zručností, a to všetko za krásneho slnečného počasia.

Ubytovanie v penzióne Suchá poskytlo útulnú atmosféru, 
v ktorej si deti mohli po náročnom dni oddýchnuť. Počasie vyšlo 
na jednotku, vďaka čomu boli lyžiarske podmienky doslova 
vynikajúce. Spokojnosť na tvárach detí hovorila za všetko.

Okrem lyžovania si deti užili aj rôzne spoločenské aktivity, 
ktoré posilnili tímového ducha a priateľstvá. Lyžiarsky 
kurz sa tak stal nielen športovým, ale aj nezabudnuteľným 
spoločenským zážitkom, ktorý ostane v ich srdciach ešte dlho.

Vedúci kurzu
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VESELÝ KARNEVAL V ZŠ SOBLAHOV: FAREBNÉ MASKY, SMIECH A ZÁBAVA!
Dňa 27. februára 2025 sa v telocvični 

ZŠ Soblahov uskutočnila obľúbená 
školská akcia – Karneval. Karneval 
zorganizovali žiaci deviateho ročníka. 
Ich kreativita, nadšenie a organizačné 
schopnosti sa naplno prejavili a 
výsledkom bolo podujatie, na ktoré 
budú všetci dlho spomínať.

Od 15. do 19. hodiny sa priestory 
školy premenili na pestrofarebný 
svet plný veselých masiek, hudby 
a smiechu. Žiaci sa mohli pochváliť 
originálnymi maskami, ktoré rozjasnili 
celú akciu. Telocvičňou prechádzali 
princezné, superhrdinovia, zvieratká 
či dokonca historické postavy, pričom 
každá maska niesla svoj osobitý 
príbeh. Kreativite sa medze nekládli!

Program bol plný zábavných hier, 
tancov a súťaží, ktoré zapojili všetkých 
účastníkov. Nechýbala ani súťaž 

o najkrajšiu a najoriginálnejšiu masku, kde porota stála pred náročnou úlohou 
rozhodnúť o víťazoch.

Pre každého bol pripravený aj malý bufet s občerstvením, kde si hostia mohli 
pochutnať na sladkých i slaných dobrotách. Akcia bola skvelou príležitosťou na 
stretnutie, posilnenie priateľstiev a vytvorenie krásnych spomienok.

 Ing. Zuzana Čaňová Šopíková

MATERSKÁ  ŠKOLA
KARNEVAL V MŠ

FAŠIANGY V MATERSKEJ ŠKOLE

V materskej škole sa konal jeden 
z najveselších a najfarebnejších dní 
roka – tradičný karneval! Deti aj pani 
učiteľky v originálnych kostýmoch, 
plní nadšenia a očakávania, prišli do 
materskej školy pripravení na deň plný 
zábavy, tanca a hier.

Tento rok karneval získal ešte väčší 
náboj, pretože program bol obohatený 
o prítomnosť špeciálneho hosťa – šaša 
Sláva! Šašo Slávo sa už tradične stal 
hlavnou hviezdou tejto udalosti. Zabával 
deti svojimi vtipmi, piesňami, tancami. 
Vystúpením  vykúzlil smiech a dobrú 
náladu pre všetkých. Vystúpenie šaša 
Sláva bolo nezabudnuteľným zážitkom, 
ktorý si všetci zapamätajú ešte dlho.

Karneval sa začal slávnostným 
sprievodom, v ktorom deti ukázali svo-
je originálne kostýmy. Boli medzi nimi 

princezné, piráti, super hrdinovia, zvie-
ratká a mnohé ďalšie postavičky, ktoré 
rozveselili priestory materskej školy. 
Všetky deti mali možnosť predviesť 
svoj kostým. Za to dostali drobné  od-
meny a diplomy.

Po náročných tanečných variáciách 
si pochutnali na dobrotách, ktoré 
pripravili pani učiteľky.

Karneval v MŠ so šašom Slávom bol 
nielen o zábave, ale aj o spoločne stráve-
nom čase, ktorý umožnil deťom prejaviť 
svoju tanečnú kreativitu, navodiť veselú 
a priateľskú atmosféru, pochopiť význam 
a tradície fašiangového obdobia.

Po tomto skvelom dni sa už všetci 
tešíme na ďalšie spoločné akcie, 
ktoré nám ponúknu nielen zábavu, 
nezabudnuteľné zážitky, ale aj nové 
skúsenosti a vedomosti.

Fašiangy sú tradičným ľudovým obdobím plným zábavy, 
smiechu a radosti, ktoré si každoročne v materskej škole pri-
pomíname tancom a spevom. Tento rok nám fašiangy v ma-
terskej škole obohatil ľudový súbor Melenčárik pod vedením 

pani Mgr. Janky Šedivej. Vytvorili nezabudnuteľnú atmosféru 
plnú tanca, hudby a spevu.

Celý deň sa niesol v duchu tradičných fašiangových zvykov. 
Pani učiteľky obliekli deti do ľudových krojov, pripravili stôl plný 
fašiangových dobrôt. Nechýbali fánky, klobásy či slanina. Deti 
zo súboru nám ukázali, ako sa kedysi ľudia obliekali, ako na 
fašiangy spievali a tancovali. Krásne pásmo plné tradičných 
soblahovských zvykov sa páčilo všetkým. Zaslúžili si veľký 
potlesk a poďakovanie.

V duchu ľudových tradícií sa niesla aj spoločná zábava 
detí s vystupujúcimi. Deti z materskej školy sa naučili 
spolu s folkloristami základné kroky jednoduchého tančeka 
a potom mohla nastať pravá fašiangová veselica. Atmosféra 
bola veľmi priateľská a deti si celý deň užívali.

Fašiangy v materskej škole boli výnimočnou príležitosťou 
na to, aby deti spoznali bohatú slovenskú tradíciu, zapojili sa 
do zábavy a užili si deň plný hudby, tanca a radosti.

Kolektív MŠ
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CIRKEVNÁ MATERSKÁ ŠKOLA
FAŠIANGY, TURÍCE, VEĽKÁ NOC IDE...

Po vianočných prázdninách sme sa oddýchnutí opäť zišli 
v CMŠ. Potešili sme sa hračkami, ktoré nám Ježiško nechal 
pod stromčekom a pozvoľna sme sa prehupli do fašiangového 
obdobia.

Aj keď pani Zima bola skúpa na sneh, i to málo sme využili 
na hry so snehom na potulkách pod rozhľadňou. Veľa času 
sme trávili v prírode a pozorovali jej premeny počas ročných 
období a objavovali sme stále niečo nové, starali sme sa o vtáčiky 
na našom dvore i v lese. 

Zaujímavou akciou v januári bolo Sférické kino, prostredníc-
tvom ktorého deti objavovali záhady morského dna, dozvedeli 
sa veľa zaujímavého o recyklácii a putovali slnečnou sústavou.

Nášho ducha povzniesla krížová cesta rodín. No a fašiangy, 
tie boli, ako inak, pestré a veselé.

Na karnevale tancovali Elzy i Anny, princezné či včielky 

s krokodílom, spidermanom, ba aj s traktorom – nápadité 
masky oživené jedinečnosťou svojich nositeľov, našich 
zábavychtivých detí.

Ani sami nevieme ako a už tu máme marec, prvý jarný 
mesiac a na našich vychádzkach sa už naozaj tešíme z teplých 
lúčov slniečka, kvitnúcich krokuskov a hlávky vystrkujúcich 
snežienok. Tento mesiac je i mesiacom knihy. Knihy – to 
sú pre nás rozprávky, tadiaľ vstupujeme do rozprávkového 
kráľovstva a zažijeme mnohé dobrodružstvá.

Máme v pláne navštíviť obecnú knižnicu, kde si deti budú 
môcť poprezerať veľa rozprávkových knižiek, a spoznávať 
pritom ďalších rozprávkových hrdinov. Tešíme sa na tematické 
predstavenie Tajomstvo začarovanej knižnice.

V marci absolvujú naši predškoláci depistáž školskej 
zrelosti. Navštívia tiež základnú školu,  kde si užijú ozajstné 
vyučovanie v prvej triede s pani učiteľkami a zoznámia sa so 
svojimi staršími kamarátmi. 

V apríli sa budeme pripravovať na veľkonočné sviatky zdo-
bením vajíčok, zhotovením veľkonočných zajačikov, sliepo-
čiek či ovečiek, ale i pletením korbáčov s Jožkom Ďuráčim.

No a na oblievačku sa hádam voľačo podučíme i pri 
návšteve u hasičov. Čaká nás benefičný beh sv. Mikuláša, 
z ktorého vyzbierané príspevky budú venované Maťkovi 
Judinymu zo Soblahova.

Krásnu jar a požehnané veľkonočné sviatky 
so želaním všetkého dobrého želá

celý kolektív Cirkevnej materskej školy

najmenší z Melenčárika udržiavajú tradície
Detský folklórny súbor Melenčárik 

aj v novom roku pokračuje v rozbehnutom 
tempe. Každým nácvikom pridávame 
na obtiažnosti a snažíme sa spoločne 
s deťmi ponoriť do zvykov a tradícií, 
ktoré neodmysliteľne patria k Soblahovu. 
Samozrejme, pre deti musia byť nácviky 

hlavne zábavné a vtedy sa vedia naučiť oveľa viac.
Tento rok sme boli pozvaní 

do MŠ Soblahov, kde sa deti 
mohli stretnúť s pani učiteľkami a 
zaspomínať si tak na časy, kedy 
MŠ navštevovali. Bolo to veľmi 
milé stretnutie, plné dojímavých 
udalostí. Deti sa ukázali so svojim 
pásmom Fašiangy a spoločne sme 
potom do programu zapojili aj tých 
drobčekov zo škôlky, s ktorými sme 
si zatancovali. Pani učiteľky nás pohostili fánkami, šiškami 
a naplnení radosťou sme sa mohli vrátiť k svojim povinnostiam. 
Deti do školy a ja do prípravy veľkej odmeny pre nich. 

V poobedných hodinách sme si namiesto pravidelného 
nácviku s deťmi spravili veselý karneval, kde sa mohli deti 
dostatočne vyjašiť a vyskákať. Utužiť kolektív, kamarátstva 
a načerpať nové sily na nácvik nových choreografií a tancov. 

Vo veselej nálade sme pokračovali takmer celý február, 
nakoľko sme sa zúčastnili tradičnej fašiangovej obchôdzky 
Soblahovom a užili sme si veľa zábavy. Počasie nám 
prialo, takže sa deti mohli opäť ukázať aj na pódiu s našim 
fašiangovým pásmom. 

Počas pôstneho obdobia sa naše aktivity zvoľnia a my tak 
budeme mať čas pripraviť sa na ďalšie akcie a vystúpenia, 

ktoré nás čakajú. V Soblahove budete môcť deti vidieť 
vystúpiť na Stavaní mája a aj na krásnej akcii venovanej 
našim najdrahším bytostiam, našim mamičkám. Na oboch 
akciách sa vám predstavia nielen deti z DFS Melenčárik, ale 
aj tí najmenší, pre ktorých je každé vystúpenie obrovskou 
skúsenosťou a posunom vpred. 

Srdečne vás pozývame na tieto akcie, kde môžete vidieť 
veľkú snahu a úsilie vašich detičiek a svojim potleskom ich 
podporiť v ďalšej práci. 

Vedúca DFS Melenčárik, Mgr. Jana Šedivá
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AKTIVITY VO FARNOSTI

Diecézny futbalový turnaj za účasti 200 miništrantov v Soblahove

Oprava vodovodného potrubia v areáli fary a kostola

Naši chlapci na Dekanátnom kole Biblickej olympiády v Soblahove

Rekonštrukcia strechy na Kaplnke sv. Vendelína

ŽIVOT NAŠEJ FARNOSTI
DUCHOVNÉ ZAMYSLENIE: ZLOBA HRIECHU

V slovnej zásobe máme mnoho slov. Niektoré sa objavujú 
ako nové, iné postupne prestávame používať. Dnes sa stráca 
z ľudského slovníka slovo hriech: „Nemám hriech, nič zlé 
nerobím.“ Svedčí o tom aj menej spovedajúcich sa. Ale čím 
viac sa bagatelizuje a popiera, tým viac sa šíri. 

Ježiš nám dnes hovorí o hriechu, ale akési čudné slová: 
„Ak by ťa zvádzala na hriech tvoja ruka, odtni ju: je pre teba 
lepšie, keď vojdeš do života zmrzačený, ako keby si mal ísť 
s obidvoma rukami do pekla, do neuhasiteľného ohňa. Ak ťa 
zvádza na hriech tvoja noha, odtni ju… ak ťa zvádza na hriech 
tvoje oko, vylúp ho...“

Ježiš nás nevyzýva mrzačiť sa, ale hovorí o zlobe a 
nebezpečenstve a vážnosti hriechu. Hriech je niečo také 
škodlivé a nebezpečné, že aj keby sme prišli o ruky, nohy, oči, 
v porovnaní s hriechom by sme neutrpeli takú vážnu škodu. 
Prečo je hriech taký škodlivý, prečo sa ho chrániť?

1. Hriech nás stavia proti Bohu: „Budete ako Boh,” hovorí 
diabol v raji. Nie budeme, ale hráme sa na Boha, vystupujeme 
v pýche proti nemu. Každý hriech je teda rúhaním sa Bohu.

2. Hriech nás vrhá do pekla. Preto Ježiš hovorí, že je lepšie 
prísť o nohu, ruku, oko, než kvôli hriechu byť uvrhnutý do pekla: 
„Je pre teba lepšie, keď vojdeš do života zmrzačený, ako keby 
si mal ísť s obidvoma rukami do pekla, do neuhasiteľného 
ohňa...je pre teba lepšie, keď vojdeš do života krivý, ako keby 
ťa mali s obidvoma nohami hodiť do pekla... je pre teba lepšie, 
keď vojdeš do Božieho kráľovstva s jedným okom, ako keby 
ťa mali s obidvoma očami vrhnúť do pekla.” Peklo je hrozné, 
nepredstaviteľné utrpenie. Peklo nie je náš domov, ale nebo.

3. Hriech zatvára srdce pred Božou milosťou. Hriech je ako 
špina na okne, čím viac je špinavé, tým menej slnečného 
svetla prenikne do domu. Čím viac hriechov, tým menej 
Božieho požehnania a Božej milosti prenikne do nášho života. 
Nie, že by Boh nechcel nás požehnávať, to mu my nedovolíme 
tým, že si zapraceme hriechmi svoju dušu.

4. Hriech nás oberá o svätosť, berie nám dôstojnosť Božích 
detí. Dobro, láska je to, čím sa máme podobať Bohu ako jeho 
deti. Hriech nás vrhá do blata ako márnotratného syna. Ale 
my sme Božie deti stvorené pre dôstojný život a nie váľať sa 
v blate a bahne ako zvieratá.

5. Hriech spôsobuje všetko zlo v živote človeka, vo svete. 
Cudzoložstvo rozbíja rodinu, krádež berie druhému človeku, 
čo mu patrí, neúcta k rodičom spôsobuje v ich srdci žiaľ, túžba 
po cudzom území spôsobuje vojny, neúcta k životu spôsobuje 
tisíce nevinných zabitých v lone matky, na bitevných poliach… 
Nie Boh spôsobuje zlo a utrpenie vo svete, ale hriech človeka.

Čo ale najviac ukazuje vážnosť a zlobu hriechu? Kríž. 
Pozrite, aký ohavný je hriech! Boží Syn sa stáva človekom, 
trpí a nechá sa ukrutne umučiť, len aby nás z neho vyslobodil 
a zachránil pred peklom.

Chráňme sa preto hriechov. A ak aj padneme do hriechu, 
vysloboďme sa z neho ľútosťou hneď, ako si ho uvedomíme 
a pri večernom spytovaní svedomia, keď hodnotíme svoj deň. 
Využime tento pôstny čas na dobrú svätú spoveď. Máme 
možnosť byť svätí, máme možnosť čerpať Božiu milosť do 
našich životov. Sväté srdce je to najkrajšie, čo môžeme 
vlastniť.

Peter Valaský, farár
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ZO ŽIVOTA JEDNOTY DÔCHODCOV – AJ TENTO ROK JE ROKOM 
PLNÝM PEKNÝCH AKTIVÍT

Jednota dôchodcov v Soblahove je skvelá 
vec. Vie to nielen jej člen, ale aj jej priaznivec.

Človeku, ktorý je na dôchodku, vždy dobre 
padne, keď sa stretne so svojimi  kamarátmi, 
posedí si s nimi, zaspomína na pekné chvíle, na 

zážitky, porozpráva o tom, čo ho trápi, ale aj o tom, z čoho má 
radosť. Jednota dôchodcov nám v mnohom vytvára priestor 
pre kvalitný a aktívny život, ktorý nám prináša veľa pozitívnej 
energie, veľa pekných aj výnimočných zážitkov, prináša nám 
dôvody na radosť aj na smiech, ale aj priestor na vzájomné 
spoznávanie, vzájomný rešpekt, množstvo priateľstiev a to, čo 
pozitívne ovplyvňuje naše starnutie.

Tento rok sme naše jednodňové výlety začali v januári už 
tradične vo Vysokých Tatrách, na Hrebienku, aby sme mohli 
obdivovať ľadové umenie zblízka. Venované je pamiatke pápeža 
Jána Pavla II. pri príležitosti 30. výročia jeho návštevy vo Vysokých 
Tatrách. Osobnosť pápeža Jána Pavla II. v tatranskom ľadovom 
dóme pripomína jeho portrét vytesaný v ľade a stavby, ktoré 

duševné a telesné zdravie. Vysvetlila nám, ako a prečo 
navzájom spolu súvisia, ako sa navzájom ovplyvňujú. Medzi 
tie cenné rady patrili okrem iných aj tieto: aké je dôležité 
prijať sám seba a vybudovať si úctu k sebe, aká dôležitá 
je komunikácia, spoločenský a duchovný život, aké veľmi 
dôležité  je mať vo svojom živote – po svojom boku dobrého 
človeka – priateľa, ktorý nás nikdy nezradí, ktorému vždy a za 
každých okolností môžeme vo všetkom dôverovať, človeka, 
ktorý nás má úprimne rád, ktorý je pre nás „bútľavou vŕbou“ 
a mnoho ďalších dôležitých „samozrejmostí“, napríklad: aké 
dôležité je v našom slovníku používať slovíčka – prepáč, 
pomýlil som sa, ďakujem, mám ťa rád,  odpustil som ti atď. 
V ďalšej časti budeme pokračovať 31. marca o 15. hodine 
vo veľkej  zasadačke obecného úradu na tému: „Mozog, 
nedovoľme mozgu starnúť a prevencia proti Alzheimerovej 
chorobe“.

Prednášať bude opäť pani MUDr. Meravá.
Mnohé naše členky sa aktívne zapojili do príprav 

tohtoročných fašiangov v obci  nielen účasťou, ale aj prípravou 
pohostenia pre fašiangový sprievod, ktorý 22. februára 
absolvoval niekoľko zastávok v uliciach obce. Tento rok bol 
po prvýkrát u nás  – na Kúrii – v časti Dolné Záhrady s dvoma 
zastávkami – pred Ďuďákových a pred mladých Kačenových. 
Obyvatelia našej ulice pripravili pre účastníkov aj návštevníkov 
fašiangového sprievodu rôzne fašiangové dobroty – sladké aj 
slané koláčiky, tradičné šišky, fánky, dokonca aj vysmážané 
pirohy, oškvarkovú nátierku, klobásu, mäsko a nechýbalo ani 
vínko či niečo tvrdšie. Veselé až bláznivé masky, hudba, spev, 
hodovanie – všetko symboly fašiangovej  veselosti – a do toho 
krásne slniečko v predjarnom období, také boli tohtoročné 
fašiangy, na ktorých sme sa aktívne podieľali. Nám, skôr 
narodeným, táto tradícia ponúka spomienky na mladé časy 
a mladým zoznámenie sa s peknými ľudovými zvykmi, len 
veľká škoda, že mnohí o tieto a podobne tradične organizované 
podujatia v obci neprejavujú dostatočný alebo žiadny záujem.   

Veľkým spoločenským stretnutím bola v Pastoračnom 
centre 1. marca výročná členská schôdza, na ktorej sme 
zhodnotili výsledky našej činnosti a výsledky hospodárenia za 
uplynulý rok.

Veľká pozornosť bola venovaná Plánu činnosti na rok 2025 
– rok plný pekných aktivít: od členských a spoločenských 
stretnutí, poznávacích autobusových a vlakových výletov, 
zaujímavých turistických a duchovných výletov, vzdelávacích 
prednášok, verejnoprospešných prác, Jánskej opekačky, 
Senior guláš párty a mnohých ďalších vonkajších aktivít 
v závislosti aj od počasia. Najbližší autobusový výlet máme 
naplánovaný na 24. apríla do Olomouca – prehliadka 
historického centra mesta a návšteva medzinárodnej výstavy 
kvetov  FLÓRA OLOMOUC 2025 a na 5. júna – do regiónu 
„Podunajsko“ – Komárno – vodné dielo Gabčíkovo.

V rámci diskusie vystúpil a na mnohé otázky členov odpovedal 
Ing. Juraj Maláň, poslanec obecného zastupiteľstva. V mene 
starostu obce Mariana Hudeca a v mene zastupiteľstva ocenil 
činnosť organizácie JDS ako súčasti verejného života v našej 
obci, ocenil jej činnosť v prospech skvalitňovania života 
seniorov a poďakoval za vzájomne prospešnú a veľmi dobrú 
spoluprácu. A keďže schôdza bola zároveň aj fašiangovou, 
po pracovnej časti nasledovalo fašiangové občerstvenie 
v podobe voňavých fašiangových špecialít – zabíjačkového 
taniera, výborných čerstvo vysmažených šišiek (vďaka našim 
výborníčkam) a množstva sladkých aj slaných  prinesených 
domácich dobrôt a slaninových posúchov (vďaka našim 
štedrým členom a členkám). No a aby boli fašiangy také, 

v jeho živote zohrali mimoriadne dôležitú úlohu. Táto ľadová 
nádhera je pre verejnosť otvorená až do 21. apríla 2025 a je 
omnoho krajšia ako sme čakali. Krásny slnečný deň v Tatrách 
sme popoludní využili na  prechádzku na Rainerovu a Bilíkovu 
chatu, avšak s veľkou opatrnosťou, pretože mnohé úseky 
chodníkov boli pokryté ľadom (bez protišmykových návlekov 
na obuv veľmi nebezpečné).

Tohtoročný plán aktivít sme obohatili o oblasť náučnej 
prednáškovej činnosti so zdravotnou tematikou a prvú 
prednášku „Starostlivosť o duševné a telesné zdravie“ sme 
organizovali 3. februára vo veľkej zasadačke obecného 
úradu. Prednášala odborníčka pani MUDr. Meravá z Trenčína. 
Táto téma a aj jej podanie sa stretla s veľkým záujmom. 
Pani doktorka nám okrem iného poskytla mnoho cenných 
rád, pozitívnych inšpirácií a „krokov“ v starostlivosti o naše 



12 číslo 1 - marec 2025

Z ČINNOSTI DOBROVOĽNÉHO HASIČSKÉHO ZBORU SOBLAHOV
ODHODLANIE A OCHOTA POMÔCŤ UŽ 100 ROKOV

Dobrovoľný hasičský zbor v Soblahove je už 
viac ako 100 rokov neoddeliteľnou súčasťou 
našej obce a minulý rok sme mali tú česť, 
zúčastniť sa osláv stého výročia a dôstojne si 
pripomenúť odkaz našich predkov, ktorí zbor 
zakladali, ďalších generácií, ktoré ho rozvíjali, 

a to veľakrát v neľahkých situáciách. 
Úlohou dobrovoľných hasičov v minulosti bola predovšetkým 

likvidácia požiarov. Dnes však naša práca už ani zďaleka 
nekončí pri ohni a čoraz viac zasahujeme aj pri rôznych 
technických zásahoch či mnohokrát aj ako súčinnostná zložka 
pri zdravotných zásahoch s použitím AED – automatizovaného 
externého defibrilátora – ako prví na mieste udalosti pri 
osobách, ktoré sú v bezprostrednom ohrození života. 

Aj rok 2025 sa pre nás začal dynamicky a hneď v prvých 
dňoch sme absolvovali niekoľko dramatických a, žiaľ, aj 
tragických výjazdov práve pri poskytovaní prvej pomoci – pri 
život zachraňujúcich úkonoch od nového roku doposiaľ už 
trikrát. Aj preto je našou snahou a jednou z priorít, spoločne 
s vedením obce, rozvíjať sieť AED na verejne dostupných 
miestach v obci tak, aby pomoc bola čo najbližšie. 

Aj prvý požiar v tomto roku prišiel prirýchlo, hneď 12. 
januára, kedy nás operačné stredisko vyslalo k požiaru 
záhradnej chatky v katastri Trenčína, v chatovej oblasti Chrásť 
za lokalitou Palmovská. Na miesto sme prišli ako prví, ešte 
pred hasičskou jednotkou OR HaZZ v Trenčíne, a preto sme 
okamžite začali likvidáciu požiaru v autonómnych dýchacích 

prehliadke sme s našou sprievodkyňou navštívili všetky 
zrekonštruované priestory a vystavované expozície na 
jednotlivých podlažiach a aj v mohutnej 4-poschodovej 
valcovej veži. Potom nasledovala prehliadka hradnej kaplnky 
zasvätenej Nepoškvrnenému počatiu Panny Márie, v ktorej 
sme na záver prehliadky zaspievali krásnu mariánsku pieseň. 
Poznávanie pamätihodností tohto hradu a jeho areálu sme 
ukončili prehliadkou expozície jedinej svojho druhu na svete 
– nádhernej expozície drotárstva, jedinečného fenoménu 
slovenského národa. Drotárstvo, ako slovenský unikát, 
vzniklo na začiatku 18. storočia práve tu, v týchto regiónoch 
v okolí Žiliny, Bytče a Kysúc ako doplnkový zdroj obživy 
v chudobných rodinách (naša generácia si na drotárov veľmi 
dobre pamätá). V tejto expozícii je vystavených viac ako 
350 kusov nádherných exponátov. Drotárstvo, unikátna živá 
tradícia na Slovensku, ktorá nemá vo svete obdobu, bolo 
ako remeslo a ako umenie zapísané do Reprezentatívneho 
zoznamu nehmotného kultúrneho dedičstva ľudstva UNESCO.

Aj tento rok v tomto pôstnom období sa naša organizácia už 
po šiestykrát zapojila do celoslovenskej charitatívnej  zbierky 
– Pôstnej krabičky 2025. Dúfame, že aj naša z lásky darovaná 
podpora prispeje na pomoc chudobným a chorým deťom 
v subsaharskej  Afrike – v Ugande alebo v Rwande. Ďakujeme 
za štedrosť všetkým našim členom, ktorí sa rozhodli túto 
zbierku finančne podporiť.

V  tomto roku chceme byť opäť aktívni – vždy je za čím ísť, 
vždy je čo spoznávať a vždy je niečo, čo sa dá učiť. Chceme 
sa stretávať, pretože sympatie, pekné vzťahy  a kamarátstva 
sú zdrojom radosti v našich životoch. Chceme sa zaujímať 
o to, čo sa deje okolo nás, preto sa budeme snažiť pomáhať 
tam, kde to bude potrebné. Aj toto sú témy, na ktorých sú 
postavené naše aktivity v roku 2025.

Milí naši členovia, vážení spoluobčania!

Prajeme vám pokojné a láskyplné pôstne obdobie, aby ste 
si v ňom našli cesty a spôsoby, ako tento čas zmysluplne 
prežiť! A po ňom, keď vám na dvere vašich príbytkov zaklopú 
veľkonočné sviatky, nech sú pre vás plné nádeje, radosti, 
vzájomného porozumenia a pekných rodinných chvíľ!

Antonia Adameková

ako sa patrí, nechýbalo dobré vínko, dobrá hudba, spev 
a nálada, o ktorú sa postaral Jožko Cukrík–Šedivý so svojimi 
kamarátmi.

Dňa 6. marca sme organizovali vlakový výlet do Budatína 
– mestskej časti v Žiline spojený s návštevou rozľahlej 
historickej pamiatky – Budatínskeho hradu, ktorý dnes 
slúži ako Považské múzeum v Žiline. Po cca 1,5-hodinovej 
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Turistický klub Ostrý vrch Soblahov
ZIMNÉ  MESIACE U TURISTOV

A je za nami obdobie zimných mesiacov, také 
hektické, spojené s vianočnými a novoročnými 
sviatkami, plné citových a rodinných 
sviatočných zážitkov, ale pre nás turistov 
tiež obdobie plné nových turistických 
cieľov a výziev, ktoré pre nás pripravila 
pani Zima s jej zimnou prírodnou krásou, 
no i s jej turistickou náročnosťou.

Po úspešnom organizačnom i turistickom zvládnutí nášho 
tradičného predsilvestrovského nočného výstupu na Ostrý vrch, 
hneď v novom roku 2025 sa členovia nášho klubu išli vyvetrať 
do zimnej prírody na každoročný Novoročný výstup na Ostrý 
vrch a o pár dní po tomto výstupe  sa zúčastnili  tradičného 
Trojkráľového výstupu na Rozsutec a na Rohatú skalu. Okrem 
týchto januárových výstupov sa členovia nášho turistického 
klubu zúčastnili zimných výstupov na blízky Janov vrch a vrch 
Klepáč nad Trenčianskymi Teplicami. A keďže zimná turistická 

cťou zagratulovať Jankovi k tomuto výročnému výstupu, 
ktorý bol dokonca priamo dokumentovaný a odvysielaný 
aj slovenskými médiami. Aj touto cestou Jankovi,  my 
všetci, za náš turistický klub gratulujeme, vyslovujeme 
svoj obdiv, a želáme mu veľa zdravia a síl, aby si mohol 
plniť svoje ďalšie turistické plány.

Okrem uvedených akcií sa celý január a február v našom 
klube niesol v znamení organizovania našej vlastnej 
klubovej akcie, ktorú poriadame tradične každý rok, 
pričom tento rok ide už o 13. ročník tzv. „soblahovských 
HoryZontov“, filmového festivalu pod názvom HORY FILM 
a MY usporiadaný dňa 8.3.2025. Je to festival premietania 
turistických, dobrodružných, poznávacích dokumentov a filmov, ktoré 
nám chodia premietať a prezentovať samotní aktéri  týchto 
sfilmovaných akcií. Ich osobná prítomnosť na premietaní, 
takýto živý prenos, bezprostrednosť, možnosť komunikácie 

publika s nimi samotnými, to je niečo výnimočné, špeciálne 
a vyhľadávané turistami i neturistami, ľuďmi z celého 
blízkeho i vzdialenejšieho okolia, ktorých zaujímajú takéto 
cestovateľské, outdoorové a dobrodružné zážitky. Sme radi, 
že náš soblahovský festival je stále úspešnejší a žiadaný a my 
sme vďační za všetky pochvaly a pozitívne komentáre od 
našich hostí i divákov. Tohto roku nás poctil svojou účasťou 
aj samotný pán Jaroslav Dutka, hlavný organizátor a 
usporiadateľ svetovo známeho festivalu HoryZonty, festivalu 
premietania podobného filmového žánru, no v oveľa väčšom 
domácom i medzinárodnom rozsahu. Pán Dutka nás vo 
svojom filme vtiahol do svojho pútavého príbehu o splavovaní 

sezóna bola v plnom prúde, tak vo februári si niektorí naši 
členovia urobili výlet do Kremnických vrchov a uskutočnili 
výstup na Flochovú.

Február 2025 bude na dlhé časy zaznamenaný v turistických 
a obecných kronikách aj niečím výnimočným, čo nemá obdobu 
v iných turistických kronikách – a to 3000-im výstupom na 
Ostrý vrch nášho spoluobčana, kamaráta, obdivuhodného 
človeka a turistu duchom i telom – Janka Ďuráčiho.

Členovia nášho turistického klubu ho aj osobne 
sprevádzali pri jeho výnimočnom jubilejnom výstupe 
na horskú dominantu nad Soblahovom a na vrchole 
nádherného a milovaného kopca bolo pre našich turistov 

prístrojoch s použitím dvoch hasebných prúdov. Po príchode 
profesionálnych hasičov sa nám spoločne podarilo požiar uhasiť, 
no, žiaľ, v objekte bola nájdená jedna osoba bez známok života, 
ktorú sa aj napriek enormnej snahe nepodarilo oživiť. 

Výjazd k požiaru sme absolvovali aj tento mesiac v našej 
obci. V tomto prípade išlo o požiar komína rodinného domu, 
ktorý sa našťastie v krátkom čase podarilo uhasiť. Chceme vás 
preto požiadať o dôsledné dodržiavanie prevencie a ochrany 
pred požiarmi, ktorá spočíva najmä v pravidelnej prehliadke 
a čistení komína či udržiavaní poriadku okolo kotlov, kachlí 
a krbov. 

Naša práca sa však nekončí pri zásahoch, naši členovia sa 
pravidelne zúčastňujú aj odborných školení alebo sa venujú 
výchove mladej generácie hasičov a rôznym preventívnym 
či kultúrno-spoločenským aktivitám. Chceme preto využiť aj 
tento priestor, aby sme sa mohli poďakovať našim rodinám za 
obetavosť a trpezlivosť, keď nie sme doma, ale pomáhame. 
Rovnako tak patrí veľká vďaka aj vám, obyvateľom obce, za 
vašu podporu. 

Veríme, že sa nám spoločne bude aj naďalej dariť udržať 
si pevné miesto pri záchrane života, zdravia a majetku 
nás všetkých, čím sa snažíme byť pre vás aj spoľahlivými 
záchrancami a pomocníkmi.

Výbor DHZ
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ŠPORT
NAJLEPŠÍM HRÁČOM ROKA 2024 V MALOM 

FUTBALE SA STAL JAROSLAV REPA
TALENT ROKA, UŽ I Z NAŠEJ OBCE

Slovenský zväz malého futbalu v úvode 
roka už tradične vyhlasuje výsledky ankety 
o Najlepšieho hráča a Najlepšiu zostavu roka. 
Najlepším hráčom roka za kalendárny rok 2024 
sa stal premierovo hráč MFC Lavore Trenčín 
Jaroslav Repa. Bol kapitánom slovenskej 

reprezentácie na EMF Nations Games, kde Slovensko získalo 
titul a taktiež na majstrovstvách Európy, kde skončila cesta 
našej reprezentácie už v osemfinále. S Trenčínom obsadil 
štvrtú priečku v rámci Niké Superligy 2023/2024 a získal 
striebro na Niké Winter Cupe a bronz na Niké majstrovstvách 
Slovenska. Cena je určite v správnych rukách.

Jaro, gratulujeme a držíme ti naďalej palce!
Daniel Mrázik

Vo februári 2025 sa konal slávnostný galavečer prestížneho 
podujatia Športovec roka 2024. Bol to večer plný emócií, lesku 
a uznania pre najlepších športovcov Slovenska. Bol to veľký 
triumf pre cyklistku Viktóriu Chladoňovú, ktorá si v konkurencii 
najväčších talentov odniesla ocenenie Talent roka pre letné 
športy. Jej neuveriteľná výkonnosť, odhodlanie a úspechy na 
medzinárodnej scéne ju katapultovali medzi elitu a potvrdili 
jej status jednej z najväčších nádejí slovenskej cyklistiky. 
Zaželajme tejto mladej, skromnej cyklistke, ktorá prebrala 
trofej s pokorou, veľa zdravia. Aby jej odhodlanie dosiahnuť 
v tomto športe ešte viac vydržalo a boli sme hrdí na jej úspechy 
nielen na Slovensku, ale i v Soblahove.

 J.H.

rieky Colorado cez Grand Canyon a zaujal všetkých divákov 
nielen svojím filmom, ale i svojou charizmatickou osobnosťou. 
Ďakujeme mu za účasť v Soblahove a možno to pán Dutka 
ani nevie, ale bol to práve on, kto nás v turistickom klube pred 
tými trinástimi rokmi inšpiroval k myšlienke usporiadať náš 
festival v soblahovských  podmienkach.  

Spestrením festivalu sa už druhý rok stala festivalová 
tombola s cenami, ktoré nám venovali naši sponzori, za čo im 
srdečne ďakujeme. Ďakujeme tiež všetkým hosťom, ktorí nám 
prišli premietnuť svoje filmy obohatené mnohými fascinujúcimi 
zážitkami. Ďakujeme Obecnému úradu Soblahov za pomoc 
pri organizovaní tejto akcie. Ďakujeme všetkým našim členom 
klubu, všetkým sympatizantom za pomoc, ktorú s nadšením a 
bez nároku na akúkoľvek odmenu poskytli pri celej organizácii 

priebehu festivalu. A ďakujeme všetkým účastníkom a divákom 
zo Soblahova a okolia a tiež tým, ktorí prišli i zo vzdialenejších 
končín do Soblahova a podporili podujatie svojou účasťou. 

No a už nezadržateľne prichádza pani Jar s jej krásou, s jej 
prírodnými zázrakmi zrodenia sa všetkého nového, s jej vôňou, 
teplom a liečivou silou. My si v našom turistickom klube trošku 
oddýchneme po náročnom období organizácie filmového 
festivalu a už sme myšlienkami i praktickou prípravou na 
ďalšej soblahovskej tradičnej akcii – Soblahovská 35-ka, ktorá 
je naplánovaná na 10.5.2025. V našom pláne máme aj iné 
zaujímavé akcie naplánované na jarné mesiace aj na celý rok. 
V prípade záujmu pozývame všetkých známych i neznámych 
sympatizantov turistiky na naše akcie, o ktoré by mali záujem, 
pričom plán turistických akcií klubu a iné zaujímavé údaje nájdete 
na našej klubovej stránke Turistický klub Ostrý vrch Soblahov.

Slávka
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Ostrý vrch, symbol našej obce, ktorý sa tu týči stovky rokov a 
láskyplne pozerá na život pod ním, na generácie žijúce v našej 
dedinke. Menili sa režimy, menili sa vlády, politické zoskupenia, 
ale jemu to bolo jedno, on tu bol, je, ba i bude do ďalších rokov. Vo 
svojej výške 767,5 metrov nad morom je súčasťou Strážovských 
vrchov. Pýši sa tým, že je viac ako 500 metrov nad dedinou, a 
tak môže „machrovať“. Leží východne od obce Soblahov a na 
jeho západných svahoch sa rozprestiera rovnomenná prírodná 
rezervácia. Celá oblasť je súčasťou CHKO Strážovské vrchy. 
Za prírodnú rezerváciu bol Ostrý vrch vyhlásený v roku 1993 
na ploche 12,68 ha. Cieľom ochrany sú pôvodné lesné porasty, 
patriace do spoločenstva kvetnatých bučín. Prevládajúcou 
drevinou je buk lesný, siahajúci až do najvyšších polôh. Čím 
vyššie k vrcholu, tým viacej jedince buka nadobúdajú „zakrslejšiu“ 
formu vplyvom drsných poveternostných faktorov. Táto plocha 
sa vyznačuje vysokým stupňom sutín, ktoré vznikli zvetrávaním, 
ktoré sa veľmi ťažko zalesňujú a ľahko podliehajú erózii. Preto si 
ani z minulosti nepamätám, že by sa ľudia z našej obce z týchto 
oblastí Ostrého vrchu snažili buď legálne, alebo len tak bokom 
ukradnúť nejaké drevo na kúrenie. Bolo to ďaleko, a strašne 
strmý kopec.

A na túto opachu sa už roky škriabe, ba i behá náš občan 
Janko Ďuráči, ktorému sa blíži pekné životné jubileum 60 rokov 
a na vrchole Ostrého vrchu stál vo februári tohto roku už 3 000-
krát. Všetci si vravíme, to nie je možné, to sa nám zdá, ale 
je to tak. Pretože som človek zvedavý a nedalo mi to, ako je 
to možné, tak sme s Jankom chvíľu posedeli a podebatovali 
o tomto jeho úžasnom výkone. Naši občania ho poznali ako 
vodiča autobusu. Vozil ich zo Soblahova do práce, z práce, 
na zájazdy, výlety. Začal voziť aj našich turistov na ich túry a 

výstupy, po našom krásnom Slovensku. Mal rád svoju robotu, 
ale časom v nejakej svojej štyridsiatke zistil, že sa niečo 
mení, že niečo nie je v poriadku s jeho zdravotným stavom. 
Týkalo sa to zhoršenia jeho zraku. Predtým nemal žiadny 
problém, zrazu si však musel dávať väčší pozor hlavne večer 
a pri zhoršenej viditeľnosti. Jazdil ďalej na autobuse, po roku 
absolvoval rozsiahle vyšetrenia, na ktorých mu bola zistená 
vážna porucha zraku a volant autobusu sa stal minulosťou. 
Miloval život, šport, svoju rodinu, nemohol podľahnúť depresii 
a tejto chorobe. Začal behať, chcel schudnúť, vypracovať si 
trošku svoju figúru. Na Ostrý vrch vybehol sem-tam, neviedol 
si o tom žiadne záznamy. Zmenilo sa to až vtedy, keď sa začal 
pripravovať na výstup na Mont Blanc v roku 2017 a odvtedy si 
už viedol evidenciu. V tom roku tam vybehol 269-krát. Výstup 
na Mont Blanc sa mu za pomoci kamarátov podaril a bol to 
vtedy úžasný výkon. No behanie na Ostrý vrch sa mu zapáčilo 
natoľko, že sa stalo jeho doslova dennou drogou a naplnením 
svojho sna. Nechcem vypisovať jednotlivé roky, ale uvediem 
niektoré zaujímavé fakty z jeho zápisov: Jeho cesta z domu na 
Ostrý vrch meria 5,3 km. V dobe aktívneho zdravia a mladšieho 
veku ju prebehol za 35 minút a 34 sekúnd. V niektorom mesiaci 
ju absolvoval až 54-krát. Rekordný rok výstupov v roku 2023 sa 
zastavil na čísle 507-krát. Trojtisíci výstup trval Jankovi zhruba 
sedem rokov. Pribúdajúci vek, zhoršujúca sa diagnóza zraku 
už nemôžu prekonať tieto čísla, ale Janko to nevzdáva. I keď 
pomalšie, s manželkou alebo so psíkom, nedá Ostrému vrchu 
vydýchnuť. Zaželajme mu veľa zdravíčka, optimizmu, elánu, 
nech tento rekord posunie ešte vyššie. No už dnes vieme, že 
túto métu tak ľahko nikto neprekoná.

J.H.

BA ČI TEN OSTRÝ VRCH MÁLINKO NEZODRAL...

POZÝVAME VÁS
Počas veľkonočných sviatkov vás srdečne pozývame 

pozrieť si jarnú a veľkonočnú expozíciu v Sedliackom 
dome a dvore na Veľkonočnú nedeľu 20.4.2025.

30.4.2025     Stavanie mája   
10.5.2025     Soblahovská 35-ka  
11.5.2025     Deň matiek
31.5.2025     Deň detí

Prípadné zmeny v plánovaných akciách sa dozviete na 
www.soblahov.sk a prostredníctvom miestneho rozhlasu.
Srdečne vás pozývame na kultúrno-spoločenské podujatia!
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SPOLOČENSKÁ KRONIKA OPUSTILI NÁS:
Jozef Šmatlák                vo veku 67 rokov
Mária Trúneková               vo veku 83 rokov
Jozef Šumaj               vo veku 58 rokov
Margita Jantošovičová      vo veku 88 rokov
Anna Holúbková               vo veku 88 rokov
Jozef Jantošovič               vo veku 89 rokov
Pavol Anina                vo veku 55 rokov
Peter Juriga                vo veku 77 rokov

Počet obyvateľov k 17.3.2025:          2376

UZAVRELI MANŽELSTVO: 
Tamara Jakovljevic a Alexander Bolfa
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NARODILI SA:
Klára Michalcová, Laura Lipovská, Diana Jamborová, 
Izabella Huszlicska, Bruno Pils, Amélia Bombová

BEH SV. MIKULÁŠA 2025 PRE NÁŠHO MAŤKA
Srdečne vás pozývame na 4. ročník benefičného behu                 

sv. Mikuláša. Tento rok, štartovné aj dobrovoľné príspevky, 
budú venované Maťkovi, ktorý pár dní po narodení dostal 
infekciu, a tá mu spôsobila závažné zdravotné komplikácie. 
Teraz má Maťko 5 rokov a vďaka cvičeniu a rehabilitáciám 
môže napredovať a bojovať so zdravotnými ťažkosťami. 
Keďže rehabilitácie sú finančne náročné, chceli by sme touto 
cestou bojovníka Maťka podporiť na jeho ceste a pozvať aj 

vás na tohtoročný benefičný beh:
26.4.2025, Fara Soblahov, štart 11:00 h, registrácia od 9:30 h

Prebehnúť, alebo aj prejsť  si môžete veľký okruh 5,7km, 
v kategórii rodina alebo muž/žena nad 16 rokov, alebo malý 
okruh 2,6 km v kategórii rodina alebo dievča/chlapec vek 
0-5,99 rokov, 6-10,99 rokov, 11-15,99 rokov.

Okrem endorfínov sa môžete tešiť na chutnú medailu, guláš, 
hot-dog, čapovanú kofolu, pivo a koláčiky. Deti na účastnícku  
medailu, zdravú odmenu, skákacie hrady a ďalšie aktivity, 
zaujímavé ceny pre víťazov a tombolu. To všetko vďaka našim 
sponzorom: Obec Soblahov,  Vodné bubliny, Chata pod Ostrým 
vrchom, v.okamihu, Dubko, Colour Soutions, Elite move, hrad 
Beckov, Adient, Trenčianske múzeum, Neposedko, Jump 
centrum, Lezecké centrum, budlepsi.sk, potraviny Ivanič, 
Hostinec u Ondreja, Venona porcelán,  Arena ostrov, Tarzania 
Trenčín, Trilaug. O hudbu a 
zábavu sa postará DJ. Slavo. 

V prípade, že by sa niekto 
nemohol zúčastniť akcie, ale 
chcel by Maťkovi prispieť, 
prikladáme číslo účtu OZ 
Maťkova cesta IČO 54332893,  
SK57 1111  0000 0017 3385 4008, 
(QR code).

Hana Guzoňová

ZASMEJME SA TROŠKA, Z VTIPOV NÁŠHO JOŽKA!
Neviem, koľko ľudí sme počas existencie Soblahovských novín našimi článkami oslovili, no sú i takí, ktorým tieto noviny vyhovujú 

a radi si ich pozrú. Hovoria, že sú informovaní o dianí v našej obci, čo bolo, čo je, ba i čo sa chystá. No trošku im tam chýba niečo 
veselšieho, trošku humoru. Tak sme sa rozhodli, že ak bude priestor, trochu to našimi vtipnými postrehmi máličko oživiť.

Dobrý deň, dedko, my sme z televízie 
Markíza, robíme malú anketu, môžeme 
sa vás voľačo spýtať?
Nech sa páči.
Viete, kto je prezidentom republiky?
To vôbec ani netuším. 
A kto je predsedom vlády? 
Nemám ani poňatia. 
A predsedom parlamentu? 
Aj také voľačo existuje?  
Prosím vás, dedko, kde to žijete.
V Soblahove. „Tam musí byť krásne!“

 
Počúvaj starý, nezdá sa ti, že som 
pribrala? 
Spi..., povadíme sa až ráno!
 
Urobila som ti rezne ako ospravedlnenie, 
že som ti nabúrala auto...
Čo si urobila... ?
Rezne, čo si hluchý ?

V posteli sa pýta manžel ženy: 
„Počúvaj, zlatko, s koľkými chlapmi 
si spala?”
„Zatiaľ len s tebou, tí ostatní 
nespali.”

Niečo zo školy: Manželka pošle 
manžela kúpiť synovi nové topánky. 
Ten moc po obchodoch nechodí a tak 
v predajni obuvi hovorí predavačke: 
„Chcel by som nejaké topánočky pre 
syna tretiaka. 
„Môžete to nejako upresniť?”, pýta sa 
predavačka. 
„Tretia A,” hovorí manžel.
 
Bol som u očného: „Dve hodiny ma 
skúšal, menil okuliare. Nakoniec ma 
poslal domov, aby som sa doučil 
abecedu.”

J.H.


